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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-12-20 

Tid:   Onsdagen den 20 december klockan 08:30 – 16:15 

Paus klockan 09:10-09:25, 12:00-13:00 och 14:40-15:00 

Plats: 
 

 Örestensrummet, kommunhuset i Kinna  

Beslutande:  (S) Ulf Dahlberg 

 (S) Helen Eriksson 

 (S) Pauli Kuitunen 

 (S) Anita Lomander 

 (S) Efkan Üstündag §§ 194–200, klockan 08:30-11:10 

 (L) Niclas Svedberg tjänstgör för Efkan Üstündag (S) §§ 201–219, 

klockan 08:30-16:00 

 (S) Agneta Rodén tjänstgör för Efkan Üstündag (S) §§ 220–222 

 (C) Lena Ferm Hansson 

 (C) Stefan Brunander 

 (V) Karin Jageby tjänstgör för Arthur Thiry 

 (M) Tomas Ekberg 

 (M) Tomas Johansson 

 (M) Anders Lilliestam 

 (SD) Glenn Glansin §§ 194–213, klockan 08:30-14:40 

 (SD) Peter Flink tjänstgör för Glenn Glansin §§ 214–222 

 (SD) Bo Kindström 

 (SD) Mikael Ljunggren 

 (KD) Lars-Inge Andersson 

   

Övriga deltagare:   Ej tjänstgörande ersättare 

(S) Agnetha Rodén §§ 194–219 

(S) Gunnar Nilsson 

(MP) Lars-Olof Sandberg  

(L) Niclas Svedberg §§ 194–200 

(C) Jessica Carlund del av §§ 194–223, klockan 10:00-16:15 

(M) Elise Benjaminsson §§ del av 202–222, klockan 11:30-16:15 

(M) Pär-Erik Johansson §§ 194–219, klockan 08:30-16:00 

(M) Rolf Skarin 

(SD) Peter Flink §§ 194- 

(SD) Sara Lindwall del av §§ 194–223, klockan 09:50-16:15 

(SD) Lennart Svensson 

(KD) Nicolette Nadj 
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(S) Efkan Üstündag §§ 204–222, klockan 13:00-16:15 

  

 Tjänstepersoner 

 Lillemor Berglund 

Andreasson 

Kommundirektör  

 Sara Klaesson Kommunsekreterare  

 Johan Bank Skoglund Tillförordnad 

enhetschef för skydd- 

och säkerhetsenheten  

§ 194 

 Matilda Rosén  Utredare  §§ 194–197 

 Leif Isberg Utvecklingsledare  § 194 

 Anders Olsson Planeringsledare §§ 194–197 

 Roger Johansson  Planeringssamordnare § 194 

 Helen Rosenberg Kommunikationschef §§ 194-208-

209 

 Malin Bexell  Förvaltningschef 

samhällsbyggnads-

förvaltningen  

§ 198 

 Victoria Bengtsson Samhällsutvecklings-

chef 

§ 198 

 Elin Berg Enhetschef 

samhällsutvecklings-

enheten  

§ 198 

 Erika Hurtig Kanslichef §§ 199–205 

 Helena Blomqvist 1:e kommunjurist  §§ 199–205 

 Martin Bertilsson Inköpschef §§ 204–206 

 Karin Hydén  Biträdande 

kommundirektör  

§§ 204–222 

 Malin Johnsson Ekonom §§ 210–212 

 Ulf Larsson Digitaliserings och It-

chef 

§ 210 

 Marja-Leena Uitto 

Adolfsson 

Förvaltningschef 

teknik- och 

serviceförvaltningen  

§ 211 

 Lena Arvidsson Tillförordnad 

ekonomichef 

§§ 211–219 

 Joakim Ryttsén  Verksamhetschef 

barn- och utbildnings-

förvaltningen  

§ 212 

 Malin Ankarstrand Enhetschef barn- och 

utbildnings-

förvaltningen 

§ 212 
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 Maria Larsson Enhetschef barn- och 

utbildnings-

förvaltningen 

§ 212 

 Yasin Abbes Ordförande barn- och 

utbildningsnämnden  

§ 212 

 Johan Höglund Ekonom  §§ 213–214 

 Stefan Gabrielsson Projektledare §§ 213–214 

 Marita Haglund Verksamhetscontroller §§ 215–218 

 Marie Wank Ekonom  §§ 218 

    

    

    

    

    

Utses att justera: Tomas Ekberg (M) 

Justeringens plats och tid: Kommunstyrelsens förvaltning, 2023-12-29, klockan 11:00  

 

Underskrifter: 

Sekreterare  §§ 194–222 

Sara Klaesson  

Ordförande 

Ulf Dahlberg (S) 

Justerande 

Tomas Ekberg (M) 
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 

2023-12-20, §§ 200, 209 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-12-20 

Datum för anslags 

nedtagande 
2024-01-11 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning  

Underskrift 

 ______________________  

Sara Klaesson  
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 

2023-12-20, §§ 194–199, 201–208, 210–222 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-12-29 

Datum för anslags 

nedtagande 
2024-01-20 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning  

Underskrift 

 ______________________  

Sara Klaesson  

  



Sida 6(60) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-12-20   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning   

Fastställande av ärendelistan § 194 

Information om utbildningstillfälle för kommunstyrelsen  § 195 

Riktlinje för Uniform på jobbet-dagen § 196 

Utvärdering av funktionen Tjänsteperson i beredskap § 197 

Svar på medborgarförslag om pendelparkering § 198 

Avsiktsförklaring - Skene Närsjukhus § 199 

Remissvar - Samverkansavtal ungdomsmottagningen § 200 

Svar på motion om att bygga en trygg väg till Lilla Hålsjön i 

Hyssna (M) 

§ 201 

Kommunstyrelsens ledamöter och ersättares tillgång till 

andra nämnders handlingar  

§ 202 

Riktlinjer för e-förslag och borttag av medborgarförslag § 203 

Översyn av styrdokument vid upphörande av 

medborgarförslag och införande av e-förslag 

§ 204 

Översyn av redovisningen av delegationsbeslut § 205 

Svar på Granskning av upphandling och inköp Marks 

kommun 

§ 206 

Ansökan om bidrag ur Albert Perssons stiftelse § 207 

Sponsring till föreningar, organisationer och enskilda 

utövare höst 2023 

§ 208 

Medborgarförslag om flagga för Skene § 209 

Finansieringsmodell digitaliserings- och IT- tjänster § 210 

Riktlinjer för interna prissatta tjänster § 211 

Månadsrapport till kommunstyrelsen § 212 

Nybyggnad av förskola i Sätila - beslut om 

byggstartstillstånd 

§ 213 

Om- och tillbyggnad av idrottshallar i Skene - begäran om 

byggstartstillstånd för del av etapp 1 

§ 214 
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Taxor och avgifter 2024 § 215 

Styrdokument beslutade av kommunfullmäktige - översyn 

2024 

§ 216 

Översyn av Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt § 217 

Avstämning mot budget 2024 och behov av anpassningar § 218 

Ersättning till Fotskäls Hockey Club för ökade elkostnader § 219 

Kommundirektören informerar § 220 

Redovisning av delegationsbeslut § 221 

Redovisning av meddelanden § 222 
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§ 194/2023   

Fastställande av ärendelistan 

Kommunstyrelsens beslut 

Ärendelistan fastställs med följande ändringar:  

Ärendet Ersättning till Fotskäls Hockey Club för ökade elkostnader tillförs 

ärendelistan. 

Ärendet Uppdrag om att starta arbete Fördjupad översiktsplan för Mark Nordost tas 

bort från ärendelistan.  

Beslutsgång  

Ordföranden föreslår följande: 

Ärendelistan fastställs med följande ändringar:  

Ärendet Ersättning till Fotskäls Hockey Club för ökade elkostnader tillförs 

ärendelistan. 

Ärendet Uppdrag om att starta arbete Fördjupad översiktsplan för Mark Nordost tas 

bort från ärendelistan.  

Förslaget antas.  

_______________ 
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§ 195/2023   Dnr: KS 2022–549 

Information om utbildningstillfälle för kommunstyrelsen 

Dagens sammanträde 

Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare deltar i övningstillfälle i krisberedskap.  

 

_______________ 
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§ 196/2023   Dnr: KS 2022–496 

Riktlinje för Uniform på jobbet-dagen 

Kommunstyrelsens beslut  

Riktlinje för Uniform på jobbet-dagen antas. 

Kommunstyrelsen förklarar kommundirektörens uppdrag avslutat.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen gav den 9 maj 2019 § 93 kommundirektören i uppdrag att ta 

fram ett förslag beträffande flaggning på Veterandagen och att bära uniform på 

Uniform på jobbet-dagen. Utifrån det har skydd- och säkerhetsenheten tagit fram 

ett förslag till riktlinje för Marks kommuns medarbetares deltagande i Uniform på 

jobbet-dagen.  

Hemvärnet genomför varje år Uniform på jobbet-dagen. Under dagen bär 

hemvärnssoldater sin hemvärnsuniform på sin ordinarie arbetsplats och får 

möjlighet att sprida kunskap om sitt uppdrag som hemvärnssoldat. Syftet med 

dagen är att synliggöra hemvärnssoldaterna samt att väcka intresse för Hemvärnet. 

Dagen infaller årligen onsdagen vecka 16. Enskild hemvärnssoldats deltagande 

bygger både på frivilligt åtagande och på tillstånd från sin arbetsgivare. 

Det framtagna förslaget på riktlinje medför att Marks kommun tydligt tar ställning 

för medarbetares deltagande i Uniform på jobbet-dagen. Marks kommun har 

medarbetare som är engagerade i Hemvärnet och som önskar att delta, men för 

närvarande har kommunen inte en tydlig inriktning i frågan. Riktlinjen syftar till att 

tydliggöra kommunens ställningstagande och vara ett stöd för chefer och 

medarbetare. 

Frågan om flaggning på veterandagen den 29 maj, hanteras inom ramen för 

revidering av kommunens riktlinjer för flaggning. Till dess finns möjlighet för 

kommunstyrelsens ordförande eller kommundirektören att besluta om flaggning 

den dagen. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 6 november 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 29 november 2023, § 

287/2023, där följande föreslås:  

Riktlinje för Uniform på jobbet-dagen antas. 

Kommunstyrelsen förklarar kommundirektörens uppdrag avslutat. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 
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Dagens sammanträde 

Utredare Matilda Rosén redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 197/2023   Dnr: KS 2023–584 

Utvärdering av funktionen Tjänsteperson i beredskap 

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Ärendet 

Kommunstyrelsen beslutade den 3 mars 2021, § 31, om införande av funktionen 

Tjänsteperson i Beredskap. Beslutsunderlaget för införandet togs fram av skydd- 

och säkerhetschefen, och sammanställdes i en regel. Regeln beslutades av 

kommundirektören den 19 april 2021. Denna regel ska revideras före årsskiftet 

2023. Kommunstyrelsen beslutade samtidigt att funktionen skulle utvärderas och 

redovisas till kommunstyrelsen under 2023, och i och med återredovisning idag är 

uppdraget slutfört. 

Den grundläggande rollen för Tjänsteperson i Beredskap (TiB) är att utgöra en 

kontaktväg in i Marks kommun, för myndigheter och andra samhällsaktörer, vid 

samhällsstörningar. Den ska också snabbt ta emot och sprida informationen till 

berörda inom organisationen, samt samla in kommunens information och sprida till 

andra. I rollen ingår också att vid behov kunna aktivera krisledningsorganisationen i 

särskilt brådskande situationer. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 21 november 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 6 december 2023, § 

298/2023, där följande föreslås:  

Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Dagens sammanträde 

Utredare Matilda Rosén redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att informationen noteras, och finner att så sker.  

 

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 198/2023   Dnr: KS 2021–567 

Svar på medborgarförslag om pendelparkering 

Kommunstyrelsens beslut  

Marks kommun har undersökt möjligheterna att anlägga en pendelparkering i 

Sundholmen genom att samråda med Trafikverket och Västtrafik.  

Uppdraget att se över möjligheten att anlägga pendelparkering kommer 

Trafikverket ta med i kommande projekt Väg 1519, Sundholmen–Öxnevalla–

Svansjö, förbättrad bärighet och brobyte.  

Medborgarförslaget anses härmed besvarat. 

Ärendet 

2021-01-31 inkom ett medborgarförslag om att utreda och anlägga en 

pendelparkering i Sundholmen. Detta då det idag parkeras en del bilar på en privat 

fastighet i anslutning till väg 41. 

Förslagsställaren önskar få en iordningsställd parkering likt de som finns på andra 

håll i kommunen. Förslagsställaren menar att detta skulle kunna göras i samband 

med att väg 41 byggs om på sträckan mellan Björketorp och Sundholmen.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 30 november 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 6 december 2023, § 

297/2023, där följande föreslås:  

Marks kommun har undersökt möjligheterna att anlägga en pendelparkering i 

Sundholmen genom att samråda med Trafikverket och Västtrafik.  

Uppdraget att se över möjligheten att anlägga pendelparkering kommer 

Trafikverket ta med i kommande projekt Väg 1519, Sundholmen–Öxnevalla–

Svansjö, förbättrad bärighet och brobyte.  

Medborgarförslaget anses härmed besvarat. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Enhetschef Elin Berg redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  
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Beslut skickas till 

Förslagsställaren 

_______________ 
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§ 199/2023   Dnr: KS 2023–152 

Avsiktsförklaring - Skene Närsjukhus 

Kommunstyrelsens beslut  

Marks kommun ställer sig bakom avsiktsförklaringen för Skene Närsjukhus, 

fördjupad vårdsamverkan mellan Marks kommun, Svenljunga kommun och Västra 

Götalandsregionen. 

Ärendet 

Styrelsen för Södra Älvsborgs Sjukhus har, med utgångspunkt från beslut i 

regionstyrelsen den 20 april 2021, i uppdrag att utveckla Södra Älvsborgs Sjukhus 

Skene till ett närsjukhus. Enligt regionstyrelsens beslut ska närsjukhuset bedriva 

ett lokalt anpassat vårdutbud. Med utgångspunkt i ovan nämnda beslut har det 

sedan årsskiftet 2021/2022 bedrivits ett projekt benämnt Skene Närsjukhus. 

Skene Närsjukhus syftar till att åstadkomma en sammanhållen och nära vård som 

leder till ökad tillgänglighet och en friskare befolkning. Detta möjliggörs genom att 

närsjukhuset ses som ett nav för hälsa och sjukvård med samverkan över 

vårdgivargränserna.  

 

Ledstjärnor i det fördjupade samarbetet är tillitsbaserat samarbete, väl nyttjade 

resurser och en attraktiv arbetsplats.  

 

Avsiktsförklaringen syftar till att skapa en grund för att på sikt åstadkomma en 

sammanhållen och nära vård för befolkningen i det geografiska området Marks och 

Svenljunga kommuner. 

Marks kommun har nu möjlighet att ställa sig bakom avsiktsförklaringen. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 21 november 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 6 december 2023, § 

299/2023, där följande föreslås:  

Marks kommun ställer sig bakom avsiktsförklaringen för Skene Närsjukhus, 

fördjupad vårdsamverkan mellan Marks kommun, Svenljunga kommun och Västra 

Götalandsregionen. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Kanslichef Erika Hurtig redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras. 
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Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C), Tomas Johansson (M) och Glenn Glansin (SD) yrkar bifall 

till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslut skickas till 

Södra Älvsborgs Sjukhus – Sjukhusledningen genom andreas.cerny@vgregion.se  

_______________ 

 

  

mailto:andreas.cerny@vgregion.se
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§ 200/2023   Dnr: KS 2023–425 

Remissvar - Samverkansavtal ungdomsmottagningen 

Kommunstyrelsens beslut  

Marks kommun ställer sig positiv till det nya samverkansavtalet och har i övrigt 

inga synpunkter att lämna. 

Marks kommun godkänner förlängning av befintligt avtal till och med 2024-12-31. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

______________________  ______________________  

Ulf Dahlberg (S)   Tomas Ekberg (M)  

Ordförande    Justerare 

Ärendet 

På uppdrag av Vårdsamverkan Västra Götaland (VVG) har ett förslag tagits fram på 

en revidering av Inriktningsdokument ungdomsmottagningarna till ett 

Samverkansavtal för ungdomsmottagningen.  

Förslaget till samverkansavtal har skickats ut på remiss under perioden 2023-08-16 

– 2023-12-20. Sista datum för att lämna synpunkter är 2023-12-20. 

Det nya samverkansavtalet är tänkt träda i kraft 2025-01-01. 

Socialnämnden och barn- och utbildningsnämnden i Marks kommun har fått 

möjlighet att komma med synpunkter till kommunstyrelsen på samverkansavtalet. 

Marks kommun har 2023-10-05 fått ett förslag från ansvarig tjänsteperson i 

delregional nämnd södra om att befintligt samverkansavtal för 

ungdomsmottagningar förlängs till och med 2024-12-31. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 14 november 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 6 december 2023, § 

300/2023, där följande föreslås:  

Marks kommun ställer sig positiv till det nya samverkansavtalet och har i övrigt 

inga synpunkter att lämna. 

Marks kommun godkänner förlängning av befintligt avtal till och med 2024-12-31. 
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Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Kanslichef Erika Hurtig redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslut skickas till 

Västra Götalandsregionen  

_______________ 
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§ 201/2023   Dnr: KS 2022–329 

Svar på motion om att bygga en trygg väg till Lilla Hålsjön i 

Hyssna (M) 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige   

Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att, i samband med revidering av 

kommunens trafiksäkerhetsplan, undersöka möjligheten för kommunen att anlägga 

gång- och cykelvägar längs sträckor som kommunen inte har rådighet över och 

som inte täcks av nuvarande trafiksäkerhetsplan. Nämnden får också i uppdrag att 

undersöka möjligheter för kommunen att på annat sätt bidra till anläggning av 

tryggare väg för fotgängare och cyklister.  

Motionen är härmed besvarad. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Tomas Johansson (M) och Elise Benjaminsson (M) har i en motion föreslagit att 

kommunfullmäktige ska besluta om att utreda möjligheterna att skapa en trygg 

lösning för att ta sig mellan Hyssna samhälle och badplatsen vid Lilla Hålsjön. Detta 

till exempel genom att bygga en gång- och cykelväg på cirka 1,2 kilometer längs 

Hålsjövägen (väg 1626) i Hyssna.  

I motionen anges väg 1627, men korrekt benämning av sträckan mellan Hyssna 

idrottsplats och Hyssna badplats ska vara väg 1626. 

Kommunfullmäktige remitterade motionen den 23 juni 2022 till teknik- och 

servicenämnden, som behandlade ärendet den 8 juni 2023. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 10 november 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 6 december 2023, § 

301/2023, där följande föreslås:  

Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att, i samband med revidering av 

kommunens trafiksäkerhetsplan, undersöka möjligheten för kommunen att anlägga 

gång- och cykelvägar längs sträckor som kommunen inte har rådighet över och 

som inte täcks av nuvarande trafiksäkerhetsplan. Nämnden får också i uppdrag att 

undersöka möjligheten för kommunen att på annat sätt bidra till anläggning av 

gång- och cykelvägar. 

Motionen är härmed besvarad. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
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Dagens sammanträde 

Kanslichef Erika Hurtig redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut  

Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande ändring:  

Nämnden får också i uppdrag att undersöka möjligheter för kommunen att på annat 

sätt bidra till anläggning av tryggare väg för fotgängare och cyklister, i stället för 

att undersöka möjligheten för kommunen att på annat sätt bidra till anläggning av 

gång- och cykelvägar. I övrigt enligt arbetsutskottets förslag.  

Tomas Johansson (M) och Niclas Svedberg (L) yrkar bifall till Lena Ferm Hanssons 

(C) förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Lena Ferm Hanssons (C) 

ändringsförslag, och finner att kommunstyrelsen antar Lena Ferm Hanssons (C) 

förslag. 

Beslut skickas slutligt till 

Motionärerna 

Teknik- och servicenämnden  

_______________ 
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§ 202/2023   Dnr: KS 2023–351 

Kommunstyrelsens ledamöters och ersättares tillgång till andra 

nämnders handlingar 

Kommunstyrelsens beslut  

Med ändring av kommunstyrelsens beslut den 14 juni 2023, § 112, ska 

kommunstyrelsens ledamöter och ersättare ha tillgång till handlingarna till 

nämndernas och styrelsernas sammanträden i den mån det är allmänna handlingar 

och inte innehåller uppgifter som omfattas av sekretess. Det ska ordnas så att det 

är lätt åtkomligt i kommunens ordinarie system för att tillhandahålla handlingar.  

Kommunstyrelsen förklarar kommundirektörens uppdrag från den 24 maj 2023, 

§ 97, slutfört. 

Ärendet 

Kommunen använder sig av IT-systemet Netpublicator för att delge förtroendevalda 

i kommunens nämnder och styrelser handlingar till sammanträden. Behörighet ges 

så att varje förtroendevald har tillgång till handlingar till den nämnd eller styrelse 

där den förtroendevalde har uppdrag. Fråga är i vilken mån de förtroendevalda i 

kommunstyrelsen ska ha behörighet till andra nämnders och styrelsers handlingar i 

Netpublicator och då även med beaktande av den uppsiktsplikt som 

kommunstyrelsen har. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 19 oktober 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 15 november 2023, § 

277/2023, där följande föreslås:  

Med ändring av kommunstyrelsens beslut den 14 juni 2023, § 112, ska 

kommunstyrelsens ledamöter och ersättare ha tillgång till handlingarna till 

nämndernas och styrelsernas sammanträden i den mån det är allmänna handlingar 

och inte innehåller uppgifter som omfattas av sekretess. Det ska ordnas så att det 

är lätt åtkomligt.  

Kommunstyrelsen förklarar kommundirektörens uppdrag från den 24 maj 2023, 

§ 97, slutfört. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  
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Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Johansson (M) föreslår följande tillägg: 

Det ska ordnas så att det är lätt åtkomligt i kommunens ordinarie system för att 

tillhandahålla handlingar.  

Stefan Brunander (C) yrkar bifall till Tomas Johanssons (M) förslag.  

Beslutsgång 

Beslutsgång 1 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslutsgång 2 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Tomas Johansson (M) 

tilläggsförslag, och finner att så sker.  

Beslut skickas till 

Nämnder och styrelser  

_______________ 
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§ 203/2023   Dnr: KS 2022–598 

Riktlinjer för e-förslag och borttag av medborgarförslag 

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen fastställer framtagna riktlinjer för e-förslag i Marks kommun med 

följande ändringar: 

1. Där ”Mark.se” förekommer i riktlinjen ersätts det med ”kommunens 

webbplats”. 

2. Under rubriken 2.4, sista stycket, tas följande text bort: kontaktcenter i 

kommunhuset i Kinna centrum. 

3. Under rubriken 2.6, sista stycket, läggs följande text till: kommunens 

webbplats och den som önskar kan välja att vara anonym. 

4. Under rubriken 2.6, andra stycket, läggs följande text till: De som inte har 

möjlighet att stödja ett markförslag digitalt kan kontakta kommunen för att 

få hjälp med detta.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Medborgarförslag tas bort samtidigt som e-förslag införs i Marks kommun. 

Beslutet gäller från 1 mars 2024.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Den 27 oktober 2022 beslutade kommunfullmäktige att e-förslag ska införas i 

Marks kommun samt att kommunstyrelsen får i uppdrag att:  

- ta fram förslag till riktlinjer för e-förslag och 

- förbereda för och genomföra ett införande av e-förslag.   

Målet med att införa e-förslag är att få fler människor delaktiga i utvecklingen av 

samhället och att motverka ett demokratiskt underskott. Målet är också att 

effektivisera verksamheten och öka kvalitén, genom att invånarna bidrar med sina 

kunskaper om kommunens service. 

Ett förslag till riktlinjer för e-förslag i Marks kommun har tagits fram. 

Kommunfullmäktiges demokratiberedning, pensionärsrådet, funktionshinderrådet 

samt kommunens unga kommunutvecklare 2023 har fått information om förslaget 

till riktlinjer samt möjlighet att lämna synpunkter.  

Förslaget till riktlinjer har dessutom presenterats för kommunstyrelsens 

arbetsutskott som har fått möjlighet att lämna synpunkter. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 4 oktober 2023. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 6 december 2023, § 

302/2023, där följande föreslås:  

Kommunstyrelsen fastställer framtagna riktlinjer för e-förslag i Marks kommun. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Medborgarförslag tas bort samtidigt som e-förslag införs i Marks kommun. 

Frågan om budgetpost för att genomföra enskilda e-förslag hanteras i 

budgetprocessen för 2025–2028. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Kanslichef Erika Hurtig redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande ändringar: 

Kommunstyrelsen fastställer framtagna riktlinjer för e-förslag i Marks kommun med 

följande ändringar: 

1. Där ”Mark.se” förekommer i riktlinjer ersätts med ”kommunens 

webbplats”. 

2. Under rubriken 2.4, sista stycket, tas följande text bort: kontaktcenter i 

kommunhuset i Kinna centrum. 

3. Under rubriken 2.6, sista stycket, läggs följande text till: kommunens 

webbplats och den som önskar kan välja att vara anonym. 

4. Under rubriken 2.6, andra stycket, läggs följande text till: De som inte 

har möjlighet att stödja ett markförslag digitalt kan kontakta kommunen 

för att få hjälp med detta.  

Frågan om budgetpost för att genomföra enskilda e-förslag hanteras i 

budgetprocessen för 2025–2028 tas bort i beslutet.  

I övrigt enligt arbetsutskottets förslag. 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande tillägg: 

Beslutet gäller från 1 mars 2024.  

Stefan Brunander (C) yrkar bifall till Lena Ferm Hansson (C) ändringsförslag samt 

tilläggsförslag.  
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Beslutsgång 

Beslutsgång 1  

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om Lena Ferm Hanssons (C) ändringsförslag 

kan antas, och finner att så sker. 

Beslutsgång 2 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Lena Ferm Hanssons (C) 

tilläggsförslag, och finner att så sker.  

Beslut skickas slutligt till 

-  

_______________ 

 

  



Sida 26(60) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-12-20   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

§ 204/2023   Dnr: KS 2023–585 

Översyn av styrdokument vid upphörande av medborgarförslag 

och införande av e-förslag 

Kommunstyrelsens beslut 

Delegationsordningen för kommunstyrelsen ändras i enlighet med upprättat förslag.  

Beslutet gäller från och med den 1 mars 2024.  

Beslutet om att ta bort delegationen om att avvisa medborgarförslag gäller under 

förutsättning av att kommunfullmäktige fattar beslut om att ta bort 

medborgarförslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommungemensamt reglemente för nämnderna, reglementet för kommunstyrelsen 

och arbetsordningen för kommunfullmäktige ändras i enlighet med upprättade 

förslag.  

Beslutet gäller från och med den 1 mars 2024. Den tidigare lydelsen om 

hanteringen av medborgarförslag gäller så länge som det finns inlämnade 

medborgarförslag kvar att hantera. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Kommunfullmäktige har fattat beslut om att införa e-förslag i kommunen. Det finns 

även ett förslag om att medborgarförslag samtidigt tas bort. Med anledning av 

detta behöver vissa styrdokument ses över, för att stämma överens med och 

reglera vad fullmäktige har beslutat. Översyn sker därför av kommungemensamt 

reglemente för nämnderna, reglementet för kommunstyrelsen och arbetsordningen 

för kommunfullmäktige, som fullmäktige har fattat beslut om, samt av kommun-

styrelsens delegationsordning.  

I samband med översynen justeras styrdokumenten även för att stämma överens 

med den nya lagen om proportionella val, ändringen i yttrandefrihetsgrundlagen om 

ansvarig utgivare för webbsändningar och den ändrade benämningen av 

kommunstyrelsens förvaltning. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 23 november 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 6 december 2023, § 

303/2023, där följande föreslås:  

Delegationsordningen för kommunstyrelsen ändras i enlighet med upprättat förslag.  
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Beslutet gäller från och med den 1 mars 2024.  

Beslutet om att ta bort delegationen om att avvisa medborgarförslag gäller under 

förutsättning av att kommunfullmäktige fattar beslut om att ta bort 

medborgarförslag. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Kommungemensamt reglemente för nämnderna, reglementet för kommunstyrelsen 

och arbetsordningen för kommunfullmäktige ändras i enlighet med upprättade 

förslag.  

Beslutet gäller från och med den 1 mars 2024. Den tidigare lydelsen om 

hanteringen av medborgarförslag gäller så länge som det finns inlämnade 

medborgarförslag kvar att hantera. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslut skickas slutligt till 

Samtliga nämnder  

_______________ 
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§ 205/2023   Dnr: KS 2023–357 

Översyn av redovisningen av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Delegationsbeslut publiceras i sin helhet till förtroendevalda i kommunstyrelsen i 

samband med att handlingarna till sammanträdena distribueras.  

Delegationsbeslut publiceras på mark.se genom att förteckning över besluten 

redovisas i samband med kallelsen till kommunstyrelsens sammanträde. 

Kommunstyrelsen förklarar förvaltningens uppdrag från den 26 april 2023, § 70, 

slutfört. 

Ärendet 

Kommunstyrelsen beslutade den 26 april 2023, § 70, att ge förvaltningen i uppdrag 

att se över frågan gällande redovisning av delegationsbeslut och återkomma till 

kommunstyrelsen. Förvaltningen har sett över frågan och därvid haft avstämning 

med kommunstyrelsens presidium. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 30 november 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 6 december 2023, § 

304/2023, där följande föreslås:  

Delegationsbeslut publiceras i sin helhet till förtroendevalda i kommunstyrelsen i 

samband med att handlingarna till sammanträdena distribueras.  

Delegationsbeslut publiceras på mark.se genom att förteckning över besluten 

redovisas i samband med kallelsen till kommunstyrelsens sammanträde. 

Kommunstyrelsen förklarar förvaltningens uppdrag från den 26 april 2023, § 70, 

slutfört. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  
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Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 206/2023   Dnr: KS 2023–371 

Svar på Granskning av upphandling och inköp Marks kommun 

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen noterar förvaltningens förslag till svar på Granskning av 

upphandling och inköp Marks kommun och översänder det till kommunrevisionen.  

Ärendet 

PwC har på uppdrag av kommunrevisionen genomfört en granskning av 

upphandling och inköp Marks kommun. Granskningens syfte var att bedöma om 

kommunstyrelsen har säkerställt en ändamålsenlig inköps- och 

upphandlingsverksamhet. Utifrån genomförd granskning är den samlade bedömning 

att kommunstyrelsen inte helt säkerställer en ändamålsenlig inköps- och 

upphandlingsverksamhet. Kommunrevisionen önskar svar från kommunstyrelsen på 

granskningen senast 3 november 2023. Kommunstyrelsens presidium och 

kommundirektören har ej fått möjlighet att vara delaktiga i granskningen och dialog 

har förts med revisionen om behovet av deltagande i kommande revisioner inom 

kommunstyrelsens ansvarsområde. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 14 november 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 29 november 2023, § 

290/2023, där följande föreslås:  

Kommunstyrelsen noterar förvaltningens förslag till svar på Granskning av 

upphandling och inköp Marks kommun och översänder det till kommunrevisionen.  

Dagens sammanträde 

Inköpschef Martin Bertilsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslut skickas till 

Kommunrevisionen  

_______________ 
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§ 207/2023   Dnr: KS 2023–499 

Ansökan om bidrag ur Albert Perssons stiftelse 

Kommunstyrelsens beslut  

Hajoms Bygdegårdsförening beviljas 20 000 kronor i bidrag. Föreningen har 

inlämnat två ansökningar. Beslutet om utdelning gäller ansökan om bidrag till 

hjärtstartare. 

Hajoms Hembygdsförening beviljas 9 000 kronor i bidrag. 

Hajoms Församlingshems förening beviljas 6 000 kronor i bidrag. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Ansökan om bidrag ur Albert Perssons stiftelse har under år 2023 inkommit från 

fem verksamheter, varav en verksamhet har inlämnat två ansökningar. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 14 november 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut  

Hajoms Bygdegårdsförening beviljas 20 000 kronor i bidrag. Föreningen har 

inlämnat två ansökningar. Beslutet om utdelning gäller ansökan om bidrag till 

hjärtstartare. 

Hajoms Hembygdsförening beviljas 9 000 kronor i bidrag. 

Hajoms Församlingshems förening beviljas 6 000 kronor i bidrag. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande:  

Hajoms Bygdegårdsförening beviljas 20 000 kronor i bidrag. Föreningen har 

inlämnat två ansökningar. Beslutet om utdelning gäller ansökan om bidrag till 

hjärtstartare. 

Hajoms Hembygdsförening beviljas 9 000 kronor i bidrag. 

Hajoms Församlingshems förening beviljas 6 000 kronor i bidrag. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas.  
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Beslut skickas till 

Albert Perssons stiftelse 

Hajoms Bygdegårdsförening 

Hajoms Hembygdsförening 

Hajoms Församlingshems förening 

__________________ 
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§ 208/2023   Dnr: KS 2023–572 

Sponsring till föreningar, organisationer och enskilda utövare 

höst 2023 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen avslår sponsringsansökan om 10 000 kronor från Västra 

Together FC. 

Ärendet 

Med sponsring avses ett ömsesidigt utbyte mellan två och flera parter. För att den 

ska vara tillåten för kommunen måste insatsen och motprestationen/förväntat 

resultatet stå i rimlig proportion till varandra. Sponsring skiljer sig på så sätt från 

bidrag, gåvor och donationer.  

Kommunal sponsring är en form av marknadsföring som innebär att kommunen ger 

stöd till en aktivitet som bedrivs av en annan aktör än kommunen. I utbyte får 

kommunen en motprestation, till exempel möjlighet att göra reklam eller PR i 

någon form, i samband med den sponsrade aktiviteten. Kommunens vinst med 

sponsringen är att vinna marknadsmässig nytta och stärka varumärket Mark genom 

att kopplas samman med ett visst projekt eller aktivitet. Varje sponsringsförfrågan 

ska bedömas utifrån uppskattat värde för kommunen utifrån angivet syfte.  

Det finns två ansökningsperioder för sponsring per år – en på våren och en på 

hösten – med en budget om totalt 300 000 kronor för Marks kommun att tillgå. 

Sedan Marks kommun förtydligat och förenklat sponsringsförförandet under slutet 

av 2022, har fler sponsringsansökningar inkommit i år än vanligt. Under våren 

2023 inkom fem ansökningar, och vid höstens ansökningsperiod inkom en ansökan 

– vilket totalt sett är många fler än tidigare år. Av vårens sponsringsansökningar 

beviljades fyra ansökningar till en kostnad av totalt 252 000 kronor. Då Marks 

kommun redan hade tilldelat Marks basket 150 000 kronor av årets budget vid en 

tidigare ansökan från 2022, fanns det enbart 150 000 kronor kvar av budgeten vid 

årets första ansökningsperiod. Dessa 150 000 kronor gick även de till Marks basket 

och deras sponsringsansökan för år 2023. Övriga beviljade sponsringsansökningar 

betalades därför från kommunens reserv. Med det sagt har vi 0 kronor kvar av 

budgeten för 2023 att tilldela den enda sponsringsansökan som inkommit vid årets 

andra, och sista, ansökningsperiod.  

Hur Västra Together FC tänkt använda sitt önskade medel om 10 000 kronor 

framgår inte tydligt i ansökan, men orsaken till behovet av pengarna anses vara 

den kraftiga och snabba tillväxten. Då sponsringsbelopp inte är avsett för att 

bedriva en förening, utan för att stärka varumärket Mark genom särskild aktivitet 

eller projekt, anser förvaltningen att ansökan inte uppfyller kriterierna för 
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sponsring. Förvaltningen föreslår därmed att avslå sponsringsansökan och 

uppmuntrar Västra Together FC att ansöka om föreningsbidrag i stället. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 november 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 29 november 2023, § 

288/2023, där följande föreslås:   

Kommunstyrelsen avslår sponsringsansökan om 10 000 kronor från Västra 

Together FC. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Kommunikationschef Helen Rosenberg redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslut skickas till 

Västra Together FC:s inkorg, vtfc.kontakt@gmail.com  

_______________ 
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§ 209/2023   Dnr: KS 2023–95 

Svar på medborgarförslag om flagga för Skene 

Kommunstyrelsens beslut  

Marks kommuns vision är att alla invånarna i Mark, oavsett vilken ort man bor i, 

ska se varandra som värdefulla enheter av en gemensam helhet. Att skapa en 

separat flagga för en specifik ort är inte det som bäst representerar hela Mark som 

en helhet. I den grafiska profilen för platsvarumärket Mark står det beskrivet hur vi 

bäst profilerar Mark. Medborgarförslaget är därmed besvarat. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

______________________  ______________________  

Ulf Dahlberg (S)   Tomas Ekberg (M)  

Ordförande    Justerare 

 

Ärendet 

Den 28 december föreslår förslagsställaren i ett medborgarförslag att Skene ska få 

en egen flagga. Förslagsställaren redovisar noggrant en mycket kreativ och 

genomtänkt idé på flaggans utformning och bifogar en bild som visualiserar idén. I 

flaggan finns bland annat element som ska symbolisera Viskan och historiska 

händelser i Skene. Delar av flaggans färgsättning stämmer överens med Marks 

kommuns grafiska profil. Förvaltningen saknar dock information om när flaggan ska 

användas och var den ska hissas någonstans.  

Förslagsställaren visar ett tydligt och uppskattat engagemang för sin ort. Med 

anledning av att det i Marks kommuns vision står beskrivet att hela Mark, och alla 

dess invånare, ska ses som en gemensam helhet med stark gemenskap föreslår 

dock förvaltningen att medborgarförslaget besvaras. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 november 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 29 november 2023, § 

289/2023, där följande föreslås:   

Marks kommuns vision är att alla invånarna i Mark, oavsett vilken ort man bor i, 

ska se varandra som värdefulla enheter av en gemensam helhet. Att skapa en 

separat flagga för en specifik ort är inte det som bäst representerar hela Mark som 
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en helhet. I den grafiska profilen för platsvarumärket Mark står det beskrivet hur vi 

bäst profilerar Mark. Medborgarförslaget är därmed besvarat. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Kommunikationschef Helen Rosenberg redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslut skickas till 

Förslagsställaren  

_______________ 
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§ 210/2023   Dnr: KS 2023–363 

Finansieringsmodell digitaliserings- och IT-tjänster 

Kommunstyrelsens beslut  

Ny finansieringsmodell av digitaliserings- och IT-tjänster införs i tre steg där utökad 

IT införs omgående i steg 1 medan delar i bastjänst IT införs från 2025-01-01 i steg 

2. 

Den praktiska hanteringen av steg 2 görs i budgetprocessen för 2025–2028. 

I steg 3 skall förslag för debitering av nätverk och datacenter tas fram vilket 

kommer att göras under 2024 i dialog med verksamheterna och med planerat 

införande 2026. 

Ärendet 

Före 2016 finansierades kommunens IT-verksamhet genom att nämnderna 

debiterades för sin andel av kostnaderna. 2016 ändrades modellen och IT-

verksamheten ramfinansierades hos kommunstyrelsen. Under perioden som IT-

verksamheten har ramfinansierats har utvecklingen och verksamheternas behov av 

IT och digitalisering ökat kraftigt. 

Eftersom det finns en obalans i resursfördelningen och för att få en tydligare 

styrning och inriktning när det gäller IT och digitalisering fick kommundirektören i 

uppdrag från kommunstyrelsen att ta fram förslag på en ny finansieringsmodell för 

digitaliserings- och IT-tjänster. Genom en ny modell och en bättre dialog mellan 

beställande verksamhet och utförare (digitaliserings- och IT-enheten) är målet att 

uppnå en helhetssyn och långsiktighet, få bättre kontroll över resurser och 

kostnader och ett bättre användande av kommunens totala resurser.  

Sedan övergången till ramfinansiering av IT-verksamheten har kontrollen på vilken 

utrustning som finns och var den nyttjas försämrats. Sannolikt finns det mycket 

utrusning som ligger ute i verksamheterna som ingen har kontroll över vilket 

innebär onödiga kostnader. Som ett led i att avhjälpa detta, få bättre kontroll på 

vår utrusning och nyttja våra resurser på ett effektivare sätt har digitaliserings- och 

IT-enheten upphandlat ett nytt ärendehanteringssystem som både ska möjliggöra 

kontroll över utrustningen och även kunna användas vid debitering ut till 

verksamheterna. Arbetet har påbörjats men det är omfattande eftersom det kräver 

mycket kvalitetssäkring av den information som behövs för modellen.  

Utgångspunkten i den nya finansieringsmodellen är att tjänster som tillhandahålls 

av digitaliserings- och IT-enheten endast ska kunna beställas från enheten. 

Verksamheterna ska inte ha någon egen extern upphandling men givetvis ha 

inflytande över utbudet av digitaliserings- och IT-tjänster. Modellen ska vara enkel 

och i hög utsträckning vara stabil över tid. Debitering till verksamheterna görs 
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utifrån ett faktiskt innehav av utrustning ett specifikt datum eventuellt justerat 

utifrån en prognos av nyttjandet efter dialog.  

Modellen 

I modellen delas digitaliserings- och IT-enhetens tillhandahållna tjänster upp i IT-

bastjänst och Utökad IT. IT-bastjänst ska uppfylla de flesta behov som en 

användare har.  

I bastjänst ingår: 

- Klienter (arbetsplatsutrustning): Inköp, installation och support av dator, mobila 

enheter, skärm, skrivare och tillbehör.  

- Användartjänst: användarkonto inkluderat utskriftsmöjlighet och support. 

- Infrastrukturtjänst: nätverk och datacenter. 

Systemförvaltande och utvecklande åtgärder inom bastjänst IT. 

I utökad IT ingår: 

kundspecifik IT som: 

- klienter (arbetsplatsutrustning) och IT-tjänster utöver bastjänst, 

- insatser inom utveckling och integration. 

- medverkan i uppdrag/projekt/projektledning av utveckling som inte avser IT-

infrastruktur. 

Finansiering 

Modellen bygger på att tjänster debiteras ut till verksamheterna efter olika 

fördelningsnycklar beroende på vilken tjänst det gäller.  

 

- Klienter (arbetsplatsutrustning) debiteras till verksamheterna utifrån en kostnad 

per enhet periodiserad över den beräknade livslängden samt kostnad för support av 

hårdvaran. Hårdvaran köps in och ägs av digitalisering- och IT-enheten.  

- Kostnader för användartjänst debiteras ut till verksamheterna utifrån antal 

användarkonton. Den beräknade årskostnaden för användarkonto periodiseras ut 

till verksamheterna över året och fördelningsgrund är antalet användarkonton i 

verksamheten.  

  

- Debitering för nätverk och datacenter – förslag för debitering av nätverk och 

datacenter tas fram under 2024 i dialog med verksamheterna och med planerat 

införande 2026. 

Utökad IT debiteras efter faktiska kostnader och/eller timarvode. 

Ekonomiska förutsättningar 

Digitaliserings- och IT-verksamhetens budget har de senaste åren inte speglat de 

behov som kärnverksamheterna har haft av digitaliserings- och IT-tjänster på 
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grund av volymökningar och generella kostnadsökningar. För att klara uppdragen 

behöver enheten även se över organisationen och troligtvis förstärkas 

personalmässigt. Kostnaderna för digitaliserings- och IT-verksamheten på 

kommunstyrelsen beräknas 2023 till ca 60 mnkr.  

Införande av modellen 

Modellen införs i tre steg och i steg 1 införs debitering av faktiska kostnader för 

tjänster som ingår i utökad IT. Ramjustering är inte aktuell för dessa kostnader då 

det i dagsläget inte erbjuds utökad IT i någon större omfattning. 

I steg 2 debiteras kostnader för klienter (arbetsplatsutrustning) och användartjänst 

ut till nämnderna. Den praktiska hanteringen av steg 2 görs i budgetprocessen för 

2025–2028. Ramjustering från kommunstyrelsens budget är inte aktuell för dessa 

kostnader.  

I steg 3 skall under 2024 omfattningen av verksamheternas behov av nätverk och 

datacenter tas fram i dialog med verksamheterna. Införandet planeras till 2026 och 

finansiering av detta steg utreds parallellt.   

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 14 november 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 29 november 2023, § 

292/2023, där följande föreslås:  

Ny finansieringsmodell av digitaliserings- och IT-tjänster införs i tre steg där utökad 

IT införs omgående i steg 1 medan delar i bastjänst IT införs från 2025-01-01 i steg 

2. 

Den praktiska hanteringen av steg 2 görs i budgetprocessen för 2025–2028. 

I steg 3 skall förslag för debitering av nätverk och datacenter tas fram vilket 

kommer att göras under 2024 i dialog med verksamheterna och med planerat 

införande 2026. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Digitaliserings och It-chef Ulf Larsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.   

Beslut skickas till 

Samtliga nämnder  

_______________ 
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§ 211/2023   Dnr: KS 2023–475 

Riktlinjer för interna prissatta tjänster 

Kommunstyrelsens beslut 

Riktlinjer för interna prissatta tjänster antas. 

Återrapport ska ske i årsredovisningen för 2024. 

Ärendet 

I styrsystemet för Marks kommun framgår inledningsvis följande avseende styrning 

av interna processer och interna tjänster: 

För att kunna bibehålla och öka kommunens kärnverksamheters möjlighet att 

effektivt och kvalitetssäkrat driva sin verksamhet behövs en god intern service som 

stöd. Strävan efter kostnadsmedvetenhet och kostnadseffektivitet på alla plan i 

organisationen är en grundläggande utgångspunkt för all verksamhet.  

Framtagen riktlinje ska ge ett tydligt stöd till tjänstepersoner och förtroendevalda i 

arbetet med interna prissatta tjänster utifrån intentionen i styrsystemet för Marks 

kommun. Internprismodell för olika interna prissatta tjänster ska bygga på samma 

grundläggande principer oavsett tjänsternas art. 

Riktlinjen omfattar tjänsterna tillhandahållande av lokaler, kultur- och 

fritidsanläggningar, kost- och städservice, tjänstefordon samt digitaliserings- och 

IT-tjänster för kommunens samtliga nämnder. Efter att riktlinjerna antagits 

kommer regler för interna prissatta tjänster tas fram vilka kommer vara stöd i hur 

prissättningen sker och hur uppgörelser avseende andra tjänster ska hanteras och 

dokumenteras sinsemellan aktuella verksamheter. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 24 oktober 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 15 november 2023, § 

282/2023, där följande föreslås:  

Riktlinjer för interna prissatta tjänster antas. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Förvaltningschef Marja-Leena Uitto Adolfsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Johansson (M) föreslår följande tillägg: 
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Återrapport ska ske i årsredovisningen för 2024. 

Lena Ferm Hansson (C) yrkar bifall till Tomas Johanssons (M) förslag. 

Beslutsgång 

Beslutsgång 1 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.   

Beslutsgång 2 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Tomas Johanssons (M) 

tilläggsförslag, och finner att så sker.  

Beslut skickas till 

Samtliga nämnder  

_______________ 
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§ 212/2023   Dnr: KS 2023–13 

Månadsrapport till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 

Informationen noteras.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen ges varje månad, som inte sammanfaller med behandling av 

ordinarie uppföljningar, en presentation av kommunens ekonomiska utveckling, 

koncernens finansiella ställning och en uppföljning av pågående större 

investeringsprojekt. 

Dagens sammanträde 

Ekonom Malin Johnsson redogör för budgetuppföljning för kommunstyrelsen per 30 

november 2023. 

Tillförordnad ekonomichef Lena Arvidsson redogör för budgetuppföljning för Marks 

kommun per 30 november 2023.  

Till dagens sammanträde är även barn- och utbildningsförvaltningen inbjudna. 

Verksamhetschef Joakim Ryttsén, enhetschef Malin Ankarstrand samt enhetschef 

Maria Larsson redogör för barn- och utbildningsförvaltningens arbete kring återbruk 

av möbler. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att informationen noteras, och finner att så sker. 

__________________ 
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§ 213/2023   Dnr: KS 2021–369 

Nybyggnad av förskola i Sätila - beslut om byggstartstillstånd 

Kommunstyrelsens beslut   

Teknik- och servicenämnden ges tillstånd om byggstart för en förskola i Sätila. 

Rivning av befintlig förskola kan påbörjas i januari 2024.  

Ärendet 

På uppdrag av kommunstyrelsen har teknik- och serviceförvaltningen projekterat 

en ny förskola i Sätila. Det är en nybyggnation som ersätter förskolan på 

Lisakullavägen. Den nya förskolan rymmer 6 avdelningar. 

En förutsättning för byggnationen har varit att lösa parkering. Det finns en 

överenskommelse om att förlägga anslutning och parkering vid Kyrkan, och att 

Kyrkan får nyttja ytan där befintlig anslutningsväg ligger. 

Rivning av befintlig förskola kan påbörjas i januari 2024. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 14 november 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 29 november 2023, § 

291/2023, där följande föreslås: 

Teknik- och servicenämnden ges tillstånd om byggstart för en förskola i Sätila. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Ekonom Johan Höglund och projektledare Stefan Gabrielsson redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut  

Tomas Ekberg (M) föreslår följande tillägg: 

Rivning av befintlig förskola kan påbörjas i januari 2024. 

Beslutsgång 

Beslutsgång 1 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.   

Beslutsgång 2 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Tomas Ekbergs (M) 

tilläggsförslag, och finner att så sker.   
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Beslut skickas till 

Barn- och utbildningsförvaltningen 

Teknik- och serviceförvaltningen  

_______________ 
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§ 214/2023   Dnr: KS 2022–222 

Om- och tillbyggnad av idrottshallar i Skene - begäran om 

byggstartstillstånd för del av etapp 1 

Kommunstyrelsens beslut  

Teknik- och servicenämnden ges byggstartstillstånd för om- och tillbyggnad av 

idrottshall i Skene. 

Reservation 

Ledamöternas reservation finns under beslutsgång.  

Ärendet 

På uppdrag av kommunstyrelsen har teknik- och serviceförvaltningen projekterat 

en om- och nybyggnation av idrottshall och kampsportcenter. Syftet är att 

tillgodose det utökade behovet för skolverksamheten i Skene, och för att kunna 

möta intresset för kampsport både på orten och i Marks Kommun.  

Rivningen av befintlig idrottshall påbörjas i februari 2024, och nya idrottshallar 

planeras stå klara inför höstterminen 2025. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 24 november 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 6 december 2023, § 

305/2023, där följande föreslås: 

Teknik- och servicenämnden ges byggstartstillstånd för om- och tillbyggnad av 

idrottshall i Skene. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Ekonom Johan Höglund redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Reservation 

Tomas Ekberg (M), Tomas Johansson (M), Anders Lilliestam (M), Peter Flink (SD), 

Bo Kindström (SD), Mikael Ljunggren (SD) och Lars-Inge Andersson (KD) 

reserverar sig mot beslutet.  
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Beslut skickas till 

Barn- och utbildningsförvaltningen  

Teknik- och serviceförvaltningen  

Kultur- och fritidsförvaltningen 

_______________ 
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§ 215/2023   Dnr: KS 2022–536 

Taxor och avgifter 2024 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige   

Komplettering av taxor och avgifter inom kultur- och fritidsområdet fastställs enligt 

upprättat förslag. 

Taxa för alkohollagens, lagen om tobaksliknande produkter tobaksfria 

nikotinprodukter samt lagen om handel med vissa receptfria läkemedels 

tillämpningsområden fastställs enligt upprättat förslag. 

Taxa för livsmedelskontroll fastställs enligt upprättat förslag. 

Taxeförändringarna gäller från och med 2024-02-01. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

I arbetet med budget ingår för nämnderna att vid behov ge förslag till nya taxor 

och avgifter inom sina verksamhetsområden. Kommunfullmäktige tog beslut om 

taxor och avgifter i juni 2023. Kultur- och fritidsnämnden och bygg- och 

miljönämnden har efter beslutet i juni framfört behov av förändring av taxor.   

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 1 december 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 6 december 2023, § 

306/2023, där följande föreslås: 

Komplettering av taxor och avgifter inom kultur- och fritidsområdet fastställs enligt 

upprättat förslag. 

Taxa för alkohollagens, lagen om tobaksliknande produkter tobaksfria 

nikotinprodukter samt lagen om handel med vissa receptfria läkemedels 

tillämpningsområden fastställs enligt upprättat förslag. 

Taxa för livsmedelskontroll fastställs enligt upprättat förslag. 

Taxeförändringarna gäller från och med 2024-02-01. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Verksamhetscontroller Marita Haglund redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 



Sida 49(60) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-12-20   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 

Bygg- och miljönämnden 

Kultur- och fritidsnämnden 

_______________ 
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§ 216/2023   Dnr: KS 2023–555 

Styrdokument beslutade av kommunfullmäktige - översyn 2024 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Kommunfullmäktige noterar redovisningen av styrdokument. 

Attraktivitetsplan för Marks kommun upphävs. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska fullmäktige vid första sammanträdet 

årligen få en redovisning av de styrdokument som inte tagits upp för förnyad 

prövning inom angiven tid. Enligt riktlinjer för styrdokument bör varje 

styrdokument revideras eller tas upp för granskning vart fjärde år. 

Kommunstyrelsens förvaltning har sammanställt styrdokumenten som är beslutade 

av kommunfullmäktige. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 22 november 2023 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 6 december 2023, § 

307/2023, där följande föreslås: 

Kommunfullmäktige noterar redovisningen av styrdokument. 

Attraktivitetsplan för Marks kommun upphävs. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Verksamhetscontroller Marita Haglund redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 

Samtliga nämnder och styrelser, för kännedom  

_______________ 
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§ 217/2023   Dnr: KS 2023–81 

Översyn av Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt 

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen fastställer Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har enligt kommunallagen uppsiktsplikt över verksamhet som 

bedrivs av övriga nämnder, kommunala bolag, kommunalförbund och stiftelser. 

Uppsiktsplikten innebär att övervaka att kommunens verksamhet bedrivs i enlighet 

med fullmäktiges mål och styrdokument, att lagar och förordningar efterlevs och att 

medlen används effektivt. Kommunstyrelsens förvaltning har reviderat riktlinjer för 

hur kommunstyrelsen ska utföra sin uppsiktsplikt.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 18 oktober 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 15 november 2023, § 

278/2023, där följande föreslås: 

Kommunstyrelsen fastställer Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 

Dagens sammanträde 

Verksamhetscontroller Marita Haglund redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till 

Nämnder och styrelser  

_______________ 
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§ 218/2023   Dnr: KS 2022–536 

Avstämning mot budget 2024 och behov av anpassningar 

Kommunstyrelsens beslut  

Nämnderna, med undantag av valnämnden, ska upprätta en februarirapport, vilket 

innebär att efter februari lämna en prognos för ekonomin och redovisning av 

anpassningsplan för att ha budget i balans 2024. 

Kommunstyrelsen noterar skrivelserna från socialnämnden och omsorgsnämnden 

där nämnderna informerar om att 2023 års resultat inte är enligt 

kommunfullmäktiges beslut i samband med behandling av aprilrapporten § 117.  

Kommunstyrelsen noterar teknik- och servicenämndens begäran om att 

budgetposten 2023 för ökade kostnader för kost och energi på 10,1 miljoner kr 

permanentas från 2024 och framåt, TSN § 143/2023. Kommunstyrelsen uppmanar 

teknik- och servicenämnden, inklusive den taxefinansierade verksamheten, att följa 

styrsystemet för Marks kommun och planera och genomföra anpassningsåtgärder 

för att ha en ekonomi i balans 2024.  

Ärendet 

Det svåra ekonomiska läget påverkar allt och alla; hushållen, välfärden och 

näringslivet. Kommunorganisationen präglas av den rådande ekonomiska 

situationen och vidtar nu en lång rad åtgärder för att klara av det ekonomiska 

läget. Kommunen påverkas av kraftiga kostnadsökningar på varor och tjänster, likt 

övriga delar av samhället. Utöver det har kommuner år 2023 och 2024 en 

omfattande kostnadsökning för pensioner. Ökningen av pensionskostnaderna beror 

på ett nytt avtal, men framför allt på uppräkning till följd av inflationen.  

Det är avgörande att alla bidrar och åtgärder krävs på alla nivåer i 

kommunkoncernen för att Marks kommun år 2024 ska ha ett ekonomiskt resultat i 

nivå med budget.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 23 november 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 6 december 2023, § 

308/2023, där följande föreslås: 

Nämnderna, med undantag av valnämnden, ska upprätta en februarirapport, vilket 

innebär att efter februari lämna en prognos för ekonomin och redovisning av 

anpassningsplan för att ha budget i balans 2024. 

Kommunstyrelsen noterar skrivelserna från socialnämnden och omsorgsnämnden 

där nämnderna informerar om att 2023 års resultat inte är enligt 

kommunfullmäktiges beslut i samband med behandling av aprilrapporten § 117.  
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Kommunstyrelsen noterar teknik- och servicenämndens begäran om att 

budgetposten 2023 för ökade kostnader för kost och energi på 10,1 miljoner kr 

permanentas från 2024 och framåt, TSN § 143/2023. Kommunstyrelsen uppmanar 

teknik- och servicenämnden att följa styrsystemet för Marks kommun och planera 

och genomföra anpassningsåtgärder för att ha en ekonomi i balans 2024.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Kommundirektör Lillemor Berglund Andreasson, ekonom Marie Wank och 

tillförordnad ekonomichef Lena Arvidsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lars-Inge Andersson (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Tomas Johansson (M) föreslår följande tillägg: 

Uppmaningen till teknik- och servicenämnden ska även innehålla ”Inklusive den 

taxefinansierade verksamheten” som återfinns i sista stycket i tjänsteskrivelsen.  

Beslutsgång 

Beslutsgång 1 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslutsgång 2 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Tomas Johansson (M) 

tilläggsförslag, och finner att så sker. 

Beslut skickas till 

Samtliga nämnder  

 

_______________ 
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§ 219/2023 

Ersättning till Fotskäls Hockey Club för ökade elkostnader 

Kommunstyrelsens beslut 

Mot bakgrund av att kommunen i augusti 2023 har beviljats statligt elstöd ger 

kommunen ersättning med 150 000 kronor i engångsbelopp till Fotskäls Hockey 

Club så att föreningen ska kunna överleva i den svåra ekonomiska situation som 

föreningen har hamnat i till följd av de kraftigt ökade elkostnaderna.  

Fortsatta bidrag till Fotskäls Hockey Club behöver ses över utifrån 

kostnadsutvecklingen för elen, vilket ligger inom kultur- och fritidsnämndens 

ansvarsområde att hantera.  

Beslutet finansieras genom kommunreserven. 

Ärendet  

Fotskäls Hockey Club har inkommit med två skrivelser till kommunen där 

föreningen ber om hjälp för att kunna överleva och fortsätta bedriva sin 

verksamhet. Kultur- och fritidsnämnden har sedan ett flertal år tillbaka beviljat 

föreningen ett årligt bidrag med 920 000 kronor, varav 600 000 kronor är för  

elkostnader vid isläggning i anläggningen Fotskäls ishall och 320 000 kronor till 

verksamheten. Subventionen om 600 000 kronor avser att täcka elkostnader med 

90 % och för det fallelkostnaderna överstiger det angivna maxbeloppet står 

föreningen själv för elkostnaden. Föreningen anger att de kraftigt ökade 

elkostnaderna sedan 2022 innebär att om föreningen inte får ersättning  

för dem, kommer verksamheten att läggas ner eftersom man inte har egna medel 

att driva densamma.   

Kultur- och fritidsnämnden har den 19 oktober 2023 fattat beslut om bidrag till 

föreningen och då på nytt beviljat årligt bidrag med 920 000 kronor. I den 

underliggande tjänsteskrivelsen anges att grundat på det allmänna ekonomiska 

läget och framför allt på det höga elpriset, finns förståelse för  

att det kan bli en utmaning för föreningen att upprätthålla verksamheten med 

nuvarande bidragssumma. Kultur- och fritidsnämnden har dock bedömt att 

nämnden inte har någon möjlighet att tillhandahålla extra finansiellt stöd med 

tanke på den nuvarande ekonomiska situationen.  

   

År 2021 var elkostnaden totalt 582 363 kr, varav föreningen betalade 58 197 kr 

och kommunen gav  

bidrag med 524 166 kr. För 2022 var elkostnaden i stället 809 138 kr, varav 

föreningen betalade  

209 138 kr och kommunen gav bidrag med 600 000 kr. För år 2023 har 

elkostnaden till och med september varit 379 030 kr. Med det för 2023 

genomsnittliga elpriset på 0,98 kr/kWh, vilket är i nivå med kommunens 
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genomsnittliga elpris för år 2022, kommer elkostnaden även för 2023 betydligt  

överstiga det belopp som kommunen subventionerar med 90 procent och 

somföreningen därmed själv har att stå för. År 2021 var det genomsnittliga elpriset 

0,35 kr/kWh.  

 

Elbidraget har varit på samma nivå sedan 2012 och har inte ändrats sedan dess.  

   

Kultur- och fritidsnämnden beslutade den 19 januari 2023 att införa ett tillfälligt 

föreningsstöd för ökade energikostnader till föreningar som äger eller driftar egen 

anläggning. Fotskäls Hockey Club har fått sådant stöd med totalt 38 904 kronor.  

   

Marks kommun har i augusti 2023 fått ett statligt elstöd med totalt 8,9 miljoner 

kronor baserat på den mängd el som förbrukats i kommunens anläggningar, varav 

ishallen utgör en anläggning, under perioden oktober 2021 till september 2022 

Dagens sammanträde 

Ordföranden Ulf Dahlberg (S) redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut  

Ordföranden Ulf Dahlberg (S) föreslår följande:  

Mot bakgrund av att kommunen i augusti 2023 har beviljats statligt elstöd ger 

kommunen ersättning med 150 000 kronor till Fotskäls Hockey Club så att 

föreningen ska kunna överleva i den svåra ekonomiska situation som föreningen 

har hamnat i till följd av de kraftigt ökade elkostnaderna.  

Fortsatta bidrag till Fotskäls Hockey Club behöver ses över utifrån 

kostnadsutvecklingen för elen, vilket ligger inom kultur- och fritidsnämndens 

ansvarsområde att hantera.  

Beslutet finansieras genom kommunreserven. 

Lars-Inge Andersson (KD) och Karin Jageby (V) yrkar bifall till Ulf Dahlbergs (S) 

förslag. 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande tillägg: 

Förtydliga beslutet med att kommunen ger ersättning till Fotskäls Hockey Club med 

150 000 kronor i engångsbelopp. 

Karin Jageby (V), Peter Flink (SD), Tomas Ekberg (M) och Pauli Kuitunen (S) yrkar 

bifall till Lena Ferm Hanssons (C) tilläggsförslag.  
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Beslutsgång 

Beslutsgång 1 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta eget förslag, och finner att så 

sker. 

Beslutsgång 2 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Lena Ferm Hanssons (C) 

tilläggsförslag, och finner att så sker. 

Beslut skickas till 

Fotskäls Hockey Club  

Kultur- och fritidsnämnden  

_______________ 
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§ 220/2023   Dnr: KS 2023–139 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens beslut  

Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Kommundirektör Lillemor Berglund Andreasson tackar för det gångna året och ser 

fram emot år 2024.   

Biträdande kommundirektör Karin Hydén informerar om att hon kommer att avsluta 

sin anställning i Marks kommun under år 2024. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om informationen kan noteras, och finner att så sker. 

_______________ 
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§ 221/2023 

Redovisning av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisningen av delegationsbeslut godkänns. 

 

Delegationsbeslut Delegat  Datum Diarienummer 

Markupplåtelseavtal Exploateringsingenjör 2023-11-13 KS 2023-287-3 

Markupplåtelseavtal Exploateringsingenjör 2023-11-14 KS 2023-208-2 

Avtalssrvitut Exploateringsingenjör 2023-11-14 KS 2023-582-1 

Anskaffning leasingfordon Förvaltningschef 2023-11-15 KS 2023-5-9 

Beslut om flaggning med 

ukrainsk flagga vid Mor Kerstins 

torg 

Kommundirektör 2023-11-17 KS 2023-105-3 

Yttrande till mark- och 

miljödomstolen i mål F 929–23 

gällande ledningsrätt för 

elektronisk kommunikation samt 

vatten- och avloppsledningar på 

fastigheten Bonared 1:50 

Ordförande 2023-11-17 KS 2023-460-11 

Avvisning av medborgarförslag - 

Lyfta blicken och se i längre 

perspektiv och till större 

sammanhang 

Kommunsekreterare 2023-11-20 KS 2023-10-112 

Avvisning av medborgarförslag - 

Sänkt hastighet på vägsträcka i 

Öxabäck 

Kommunsekreterare 2023-11-20 KS 2023-10-113 

Avvisning av medborgarförslag 

om att sätta in busslinje mellan 

Kinna och Skene 

Kommunsekreterare 2023-11-20 KS 2023-10-114 

Anskaffning leasingfordon Förvaltningschef 2023-11-23 KS 2023-5-10 

Tilldelningsbeslut Inköpschef 2023-11-29 KS 2023-395-10 

Servitutsavtal Exploateringsingenjör 2023-11-30 KS 2023-590-1 

Tilldelningsbeslut Inköpschef 2023-12-01 KS 2023-503-10 

Uppsägning av jaktarrende, 

Håven 1:60 

Exploateringsingenjör 2023-12-01 KS 2023-616-1 

Markupplåtelseavtal Exploateringsingenjör 2023-12-07 KS 2023-450-6 

Markupplåtelseavtal Exploateringsingenjör 2023-12-07 KS 2023-538-3 

Markupplåtelseavtal Exploateringsingenjör 2023-12-07 KS 2023-411-5 

Markupplåtelseavtal Exploateringsingenjör 2023-12-07 KS 2023-451-2 

Markupplåtelseavtal Exploateringsingenjör 2023-12-07 KS 2023-509-4 
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Avtalsservitut Exploateringsingenjör 2023-12-07 KS 2023-632-1 

Avtalsservitut Exploateringsingenjör 2023-12-07 KS 2023-633-1 

 

 

_______________ 
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§ 222/2023 

Redovisning av meddelanden 

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av meddelanden godkänns 

A) Länsstyrelsens beslut om fördelning av anvisningar år 2024 till kommuner i 

Västra Götalands län 

B) Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund Protokoll 2023-11-08 

C) Delårsbokslut 2023 Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund 

D) Revisorernas bedömning delårsrapport 2023 Sjuhärads kommunalförbund 

E) Rapport - Granskning av Sjuhärads kommunalförbund delårsbokslut 2023 

F) Tolkförmedling Väst - Budget och verksamhetsplan 2024–2026 

G) Tolkförmedling Väst - Delårsrapport 2023 

H) Revisorernas bedömning av Delårsrapport 2023 Tolkförmedling Väst 

I) ON § 109 Verksamhetsuppföljning vad avser ekonomi och följetal per oktober 

2023 

J) BMN § 103/2023 Förvaltningen informerar 

K) Bilaga till BMN § 103/2023 

L) BMN § 163/2023 Avgränsningssamråd enligt 6 kap. Miljöbalken för ökat uttag av 

vatten från Lygnern 

M) Yttrande - För avgränsningssamråd enligt 6 kap. Miljöbalken för ökat uttag av 

vatten från Lygnern 

N) Underlag för avgränsningssamråd enligt 6 kap. Miljöbalken för ökat uttag av 

vatten från Lygnern 

 

_______________ 

 

 

 

 


